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Referat: 
 

Dato:  7/10 – 2023 
Tidspunkt:  12.00  
Sted:  DKKs Lokaler, Ejlstrupvej 121, 4100 Ringsted 

Tilstede: Anna, Erling, Irma, Miriam, Mette, Lars, Per og Werner 

Afbud fra:  
 

1. Dagsorden blev godkendt. 
 

2. Referat fra bestyrelsesmødet den 7/9-2023 blev rettet og godkendt. 
 

3. Formanden orienterede om, at: 
● de to dommeraspiranter er godkendte af DKK. 
● at Skue Østjylland har underskrevet samarbejdsaftalen. 
● at UU har fået et tilbud om en sponsoraftale fra Olivers. 

Bestyrelsen takkede nej til aftalen, da den samlede vurdering var, at der var for 
høje krav fra Olivers side ifht. det Klubben ville modtage i sponsergaver. 
 

4. Opfølgning på aftaler:  
● Kassereren har ikke kontaktet Nybæk Grafisk, som aftalt på bestyrelsesmødet 

den 6/7-2023, fordi Klubbens medlemstal er i vækst, og derfor er der pt. ikke 
behov for at justere på antal af trykte Berner Blade. 
Endvidere blev det aftalt, at Årsbladet sendes til alle medlemmerne som et 
Berner Blad nr. 0. 

● Kassereren havde en opgørelse på kørselsgodtgørelse for 2023 med på dette 
møde. Dette blev aftalt på bestyrelsesmødet den 11/6-2023.  
Opgørelsen viser en tredobling i kørselsgodtgørelse til ASU og AKT og en 
fordobling i kørselsgodtgørelse til UU, mens kørselsgodtgørelse til bestyrelse er 
på samme niveau som sidste år. 
En del af stigningerne var forventelig, fordi der er flere medlemmer i udvalgene i 
år, men det er et fokusområde for bestyrelsen. 
Det blev aftalt: 

● Kassereren har kvartalsregnskab inkl. kørselsgodtgørelse med på 
bestyrelsesmøder i april, juli, oktober og januar hvert år fremadrettet. 

● Udvalgsrepræsentanters dagsorden sætter kørselsgodtgørelse på næste 
udvalgsmøde. Herunder, at kørselsgodtgørelse kan kun søges, når 
udvalgsmedlemmers deltagelse er påkrævet. 

 
5. Opfølgningspunkter 

● "Hvad er DBSK"-reklame til FB og Hjemmeside. Per vil tænker over en mere 
fængende overskrift. 

● Bestyrelsen vil arbejde på opnå flere rabatordninger til medlemmerne  
- Siccaro vil gerne have beretninger fra medlemmerne. Tre medlemmer blev 
foreslået.  
- Det rigtige hundeluftertøj. Anna kontakter virksomheden. 
- B&B økologisk hundeshampoo. Anna kontakter virksomheden. 
- Conxion (udstillings telt) 
- Kromix. Lars kontakter virksomheden. 
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- Kronch 
- Brogården – prestige foder  
Det blev aftalt, at alle kommer med forslag til rabataftaler på næste 
bestyrelsesmøde. 

● Lave en ny DBSK-folder. Monica arbejder på det. Anna følger op. 
● Opdatering af hvalpepakker: Irma har fået tilbagemeldinger fra FB opslag. 

Hvalpekøberne ønsker: 
- vejledning om foder og motion. Forslag om at kontakte opdrættere ifht. 

om de vil dele deres erfaringer/materiale. 
- at der bliver sendt en oversigt over træningspladser ud. 
- medlemskab af DBSK. 
- information om hvalpens udvikling. 
- vejledning i soignering af pels. 

● Hvad kan Klubben gøre for at få flere medlemmer: 
● Forslag om, at invitere til en enkelt hvalpeaften hos et medlem af Klubben?  
● Som noget nyt vil vi arrangere adventsgåture.  

Miriam inviterer til gåtur 1. weekend i advent, Anna 2. weekend i advent. 
Irma 3. weekend i advent og Werner 4. weekend i advent. 

● Tættere samarbejde med Træningspladserne– Anna og Mette finder en 
dato for et møde.  

● Ringtræning i Østjylland (Anna) 
● Handlerkursus - Anna og Miriam 
● Medlemsmøder: 

● Hvordan holder du din Berner sund? Fup og fakta  
● Pelspleje / Lær at børste din hund 
● Titter-test / vaccination  
● Førstehjælp 
● Hverdags tips til din hund 
● Leg med din hund/Hverdagsaktiviteter 
● Balancetræning 
● Medlemsmøderne skal afholdes forskellige steder i landet. 
● Forslag til pris: 100 kr. for medlemmer og en anden pris for ikke 

medlemmer. 
● Der er et forslag om, at invitere til et efterårs gardenparty, som den 

engelske klub gør. Derudover er der forslag til arrangementer for den 
"almindelige" hundeejere.  

6. Økonomi 
● Det fremsendte regnskab (5/10-2023) behandles på næste bestyrelsesmøde. 
● Kassereren har en udfordring med at kunne tyde hvad, der bliver skrevet på 

afregningsbilagene i hånden. Der er vigtigt, at alle oplysninger er læselige og står 
korrekt, ellers kan han ikke overføre penge til dommere mv.  
Derfor blev det aftalt, at vi laver et afregningsbilag i pdf, som dommere mv. kan 
skive i og som kan udfyldes, samt evt. returneres før en udstilling og/eller 
arrangement. 
 
Ifht. ringpersonale:  udfylder udvalget på forhånd afregningsbilag, som aftalt på 
bestyrelsesmødet den 16/10-2023. 
Grunden til dette er, at kassereren oplyser, at Statens regler for kørsel og 
udbetaling af skattefri kørselsgodtgørelse, siger, at man skal køre den kortest 
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mulige strækning fra bopæl til fx en udstilling ellers bliver hele den udbetalte 
kørselsgodtgørelse skattepligtig. 

 
7. Nyt fra udvalgene 

● ASU 
● Avlsbeskrivelsesarrangement blev afholdt, og det gik godt. Der var fem 

hunde tilmeldt, hvoraf én af hundene ikke blev avlsgodkendt. 
Næste gang afprøver ASU et nyt Avlsbeskrivelseskoncept. 

● Werner vil gerne have at bestyrelsen indkalder til et møde, fordi ASU’s 
arrangementer ikke tiltrækker nok interesse. For eksempel, er der kun 
fem tilmeldinger til det kommende foredrag.  
Werner vil gerne have, at vi sammen taler om:   
● hvordan får vi flere tilmeldinger  
● hvor skal vi reklamere  
● husk at reklamere i BB 

● Werner sender budgetter for de kommende foredrag til hele 
bestyrelsen. 

● Werner beder ASU om sende referat fra deres møder til bestyrelsen. 
 

● AKT 
● AKTs retningslinje blev behandlet og godkendt. 

Irma dagsordensætter den på AKTs næste møde. 
● Samarbejdsaftale mellem Dansk Berner Sennen Klub og 

træningspladserne. Der er kommet få kommentarer, som behandles på 
næste møde. 
 

● UU 
● UUs computer. UU har to computere. Én, som har internet opkobling og 

én uden internet opkobling, hvilket giver udfordringer, når vi er steder 
som ikke har en wi-fi forbindelse vi kan låne. Bestyrelsen besluttede at 
købe en ny computer. 
Erling undersøger, hvad vores nuværende abonnement koster.  
Alternativt skal vi have et abonnement ved Lebara. 

● Det er ikke ligegyldigt med ringpersonale, bare de bor tæt på. 
Ringpersonaler, som kender vores regler er i stand til at få en udstilling 
til glide. 

● Der er købt nye tæpper. 
● Boxit. Lars er ved at undersøge alternative steder ifht. nuværende. 

 
 

● Hitlistegruppen  
● Hitlistegruppe består af Julie, Joanna og Miriam. 
● Budget: 150 kr. pr. hitlistegave, rosetter og forplejning. 

 
8. Nordisk samarbejde 

Vi har fået en henvende om et nordisk samarbejde. Per er i dialog med den Svenske 
Sennen Klub.    
 

  
 


